
Iskustvo prvog dolaznog Erasmus studenta!



Četiri mjeseca u prekrasnom Vukovaru...

Erasmus iskustvo je puno više od studiranja u nekoj drugoj zemlji.

Iako nije toliko popularno u BiH, a pogotovo na Sveučilištu "Vitez",

za mene je to iskustvo koje otvara oči za nove mogućnosti, za sve

prednosti i nedostatke koje imamo na matičnom fakultetu i na

dolaznom veleučilištu. Dolazak u Vukovar i boravak u prekrasnom

gradu me obogatio kao osobu na mnogo načina.



 Početkom trećeg mjeseca, dok je još bilo hladno i
temperature oko ništice, došao sam u Vukovar. Nije to bio
prvi put da sam u ovom gradu, no prvi je put da sam došao i
stao ispred jako lijepe zgrade Veleučilišta "Lavoslav Ružička" u
Vukovaru. Pri ulasku potražio sam gospođu Karolinu Novinc
koja je zadužena za Erasmus razmjenu i kao koordinatorica za
moj dolazak na ovo četveromjesečno putovanje. Srdačno
me dočekala, a uz nju je tu bila i predsjednica Studentskog
zbora Ivana Antunović koja je uputila srdačne riječi
dobrodošlice i iskrenu namjeru za pomoć.



 Dojam nakon prvog dana bio je itekako lijep. Srdačno osoblje na cijelom

veleučilištu uz nasmijane i vedre studene bilo je upravo ono što sam

očekivao. Vukovar kao grad koji u povijesti ima posebno mjesto na mene je

ostavio itekako lijep dojam. Iako je u ratu pretrpio veliku "kalvariju", danas jak,

čist i lijep stoji na skoro najistočnijem dijelu Republike Hrvatske. O samom

gradu, prirodnim i kulturnim znamenitostima neću mnogo govoriti. Dovoljno

je spomenuti da jedna tako mlada sredina ima dva jako velika i bogata

muzeja koji imaju posebnu ulogu u povijesti ovog kraja, ali i čitave Europe.

Riječ je o muzeju Eltz u gradu te Muzeju vučedolske kulture u Vučedolu. Dva

neiscrpna izvora kulturnog i društvenog blaga koja preporučujem za
posjetu... Vrijedi doći!



 Veleučilište "Lavoslav Ružička" u Vukovaru (VEVU) glasi za vrlo kvalitetno
veleučilište, a, između ostalog, razlog leži u činjenici da VEVU ima itekako
poznate uspjehe u RH, ali i šire. Istrajavajući na internetu prije samog dolaska
pronašao sam mnoge informacije o pozitivnim iskustvima, jako dobrom
poduzetničkom inkubatoru, odličnoj upravi i samom ambijentu u kojemu
studenti borave i uče.

 VEVU je itekako dobro opremljen i ima nekoliko informatičkih učionica koje su
studentima uvijek na raspolaganju. Tu je i vrlo dobro opremljena knjižnica s
ljubaznim osobljem koja je na raspolaganju studentima tijekom cijelog dana.
Tu studenti uglavnom obavljaju svoje zadaće, seminare, ali pišu i završne
radove. Prelijepo unutarnje dvorište daje dodatni pečat cjelokupnom zdanju
zgrade i institucije koja nosi ime i prezime uglednog hrvatskog znanstvenika
Lavoslava Ružičke.



 Kada je riječ o predavanjima, ona su uglavnom obvezna. Ne traju dulje od
dva sata, osim ako nije u pitanju neka nadoknada ili nešto slično. Uz
predavanja, potrebno je pisati određene zadaće, eseje, seminare, a za
pojedine studenta obvezna je i praksa.

 Pri dolasku na VEVU-u imao sam priliku intenzivno surađivati s gđicom
Milenom Sajević i gđom Tanjom Gavrić koje su uz dekanicu prof. dr. Jamilu
Jaganjac pokazale zašto Sveučilište "Vitez" nosi epitet najbolje znanstveno-
obrazovne institucije u Središnjoj Bosni. Uz nešto više dokumentacije i par
sastanaka, svi dokumenti za odlazak na mobilnost u Vukovar bili su jako brzo
završeni. S obzirom na to da se studijski programi u nekim segmentima
razlikuju, odabrao sam pohađanje kolegija iz Računovodstva, Statistike,
Komuniciranja s tržištem iMeđunarodnog trgovinskog poslovanja.



 Nastavni profesori iz spomenutih kolegija (dr. sc. Slobodan Stojanović, dr. sc. Milan
Stanić, dr. sc. Željka Borzan i mag. oec. Maša Slabinac) srdačno su me primili i
pomogli u prilagodbi i učenju kolegija koje predaju. Slobodno mogu reći da odnos
koji imaju sa studentima, a tako i sa mnom kao dolaznim studentom na Erasmus
programu, je potpuno prijateljski uz profesionalno ophođenje. Cilj im je da svaki
student nauči što je potrebno, bude nagrađen za svoj trud i rad i uspješno završi
tekuću akademsku godinu. Kod svih profesora većina kolegija oblikovana je tako
da pismeni ispit čini 50-60% završne ocjene. Preostalih 50-40% čine seminari ili
projekti koji se mogu raditi u timu ili pak individualno, ovisi o kolegiju.

 Literatura za ispite i nije toliko opširna. Osim materijala s predavanja koji su
uglavnom u Power Point obliku, potrebno je pročitati i pripremiti još neke dodatne
materijale koji su dostupni na internetu, knjižnici ili privatno. Sve u svemu, uz
redovne dolaske i praćenje nastave polaganje ispita nije uopće teško.



 Nakon predavanja, učenja i ispita, svi studenti se zajedno druže i uživaju u

blagodatima Hrvatske i prekrasnog Vukovara. Tijekom par mjeseci posjetio

sam skoro sve prirodne, kulturne i društvene znamenitosti grada na Dunavu.

To ćete moći vidjeti na samom kraju poslije završetka teksta.

 Ono što je negativno i loše, kao najteži dio Erasmusa, jest kraj! Reći zbogom

profesorima, kolegama i drugima koje sam upoznao tijekom četiri mjeseca

boravka je dosta teže i tužnije nego što sam mislio da će biti. Mnogo puta
me je obuzela želja da se iz nova vratim u Vukovar i ponovno vidim sve te

divne ljude... a to ću sigurno uraditi.




